Ζ’ Δημοτικό Λεμεσού ΚΒ’                                        Δ’1-Δ’2, ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ   3 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2020
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Τα  είδη  των  ουσιαστικών
                            
· βαφτιστικά   (Γιώργος, Μαρία)                                     συγκεκριμένα                      αφηρημένα

· εθνικά ( Έλληνας, Γάλλος)      (πρόσωπα, ζώα, πράγματα)(ενέργεια, κατάσταση, ιδιότητα)

·   γεωγραφικοί όροι (κράτη, νομοί, νησιά, λίμνες, ποτάμια)
·  μήνες, ημέρες, γιορτές.
· έργα  τέχνης (Παρθενώνας, Το  Κρυφό  Σχολειό)                                              
· τίτλοι βιβλίων, εφημερίδων … ( Νέα, Καινή  Διαθήκη, Οδύσσεια)

·  ονόματα  αγίων (Άγιος  Νικόλαος)

· τιμητικοί  τίτλοι( Εξοχότατος, Σεβασμιότατος)                          
   *Από  τα  παρακάτω  ουσιαστικά  να  ξεχωρίσεις  τα  κύρια  και  να  τα  γράψεις  σωστά:

   αϊ-δημήτρης, χωριό, εκκλησία, όλυμπος, χριστούγεννα, χειμώνας, δεκέμβρης,

   κρήτη, ελένη, σάββατο,  άγιος  ανδρέας, γάλλος, αριστοφάνης, αγγλικό, απόκριες.

………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………

  *Να  χωρίσεις  τα  παρακάτω  κοινά  ουσιαστικά  σε  συγκεκριμένα  και αφηρημένα:

    βουνό, ήλιος, δύναμη, αίθουσα, θυμός, ψάλτης, ποτήρι, μελέτη, δάσκαλος, ευγένεια, ενθουσιασμός, μητέρα, ύπνος,  λουλούδι, ομορφιά , ειλικρίνεια, σπίτι , αδερφός

 Συγκεκριμένα:………………………………………………..…………………………………………………………………………………………………………………………….

………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………

Αφηρημένα:……………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………

………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………

                                                Ο  αόριστος  της  παθητικής  φωνής

Ο  αόριστος  της  παθητικής  φωνής  των  ρημάτων  σε  -ω  και  σε  -ώ  έχει  κατάληξη -ηκα.  π.χ.  ντύνομαι- ντύθηκα

                        χτενίζομαι- χτενίστηκα

                        σηκώνομαι- σηκώθηκα
  *Συμβουλέψου  την  κλίση  του  ρήματος  ψήνομαι  στον  αόριστο  στη  σελ. 41  του Β’ τεύχους των Ελληνικών  και  κλίνε  τον  αόριστο  των  ρημάτων: δένομαι, δροσίζομαι.

	ΠΑΘΗΤΙΚΗ  ΦΩΝΗ

	Α   Ο   Ρ   Ι   Σ   Τ   Ο   Σ

	ΟΡΙΣΤΙΚΗ
	ΥΠΟΤΑΚΤΙΚΗ
	ΠΡΟΣΤΑΚΤΙΚΗ

	   δέθηκα
	δροσίστηκα
	
	
	
	


*Να  σχηματίσεις  τον  ενεργητικό  και  παθητικό  αόριστο  των  ρημάτων  στο  σωστό  πρόσωπο:

	        ΕΝΕΣΤΩΤΑΣ
	  ΑΟΡΙΣΤΟΣ  ( ενεργητική φ.)
	ΑΟΡΙΣΤΟΣ( παθητική φ.)

	            ρωτώ

           ακούμε

           σηκώνεις

            χάνετε

           ντύνουν

           δροσίζει

           αυξάνω
	             ρώτησα
	   ρωτήθηκα

   


αστέρι (_________________             ζάχαρη (_________________
κοιλιά(__________________             πατάτα( _________________

κουτάλι(_________________            μύτη( ___________________

σκύλος(_________________            καρέκλα(_________________

κλωστή (_________________            αυγό(___________________

γάτα(___________________            κρυφτό(_________________

ελιά(___________________              λαγός(__________________
Τα    υποκοριστικά


Τα  ουσιαστικά  που  παράγονται  από  άλλα  ουσιαστικά  με  τις  καταλήξεις


-άκι, -άκης, -άκος, -ίτσα, -ούδα, -ούδι, -ούλα, -ούλης, - ούλι, --αράκι, -ουδάκι, -ίδιο, -ίσκος


και  φανερώνουν  κάτι  μικρό ή  το  παρουσιάζουν  με  τρόπο  στοργικό  και  τρυφερό, λέγονται  υποκοριστικά.











PAGE  
2

